
PROTOKÓŁ NR L/18 

z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 29 czerwca 2018 r. 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram L posiedzenie rady gminy 

Kostomłoty. Witam na dzisiejszej sesji pana wójta, pana sekretarza, pana skarbnika, 

radnych gminnych, pana Wicestarostę Powiatu Średzkiego Grzegorza Pierzchalskiego, 

pana Kazimierza Bubę i pana Jana Piotrowskiego radnych powiatowych,  państwa 

sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, pracowników UG oraz 

wszystkich obecnych na dzisiejszej sesji. Informuję, że w sesji uczestniczy 14 radnych, 

zatem rada ma moc podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał proponowany porządek obrad.  

Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie programu sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 29.05.2018 r. 

4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6. „15 minut dla wyborców”. 

7. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu                  

z wykonania budżetu gminy Kostomłoty za 2017 rok. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Kostomłoty za 2017 rok. 

9.  Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty o  udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Kostomłoty za 2017 rok. 

10.  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Kostomłoty o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kostomłoty za 

2017 rok. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty absolutorium  z 

tytułu wykonania budżetu za 2017 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2018 r. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Kostomłoty. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVII/301/18 Rady Gminy 

Kostomłoty z dnia 27 lutego 2018 r. w sprawie likwidacji samorządowego zakładu 

budżetowego o nazwie Zakład Gospodarki Komunalnej w Kostomłotach w celu 

zawiązania spółki z ograniczoną odpowiedzialnością (jego przekształcenie w spółkę 

prawa handlowego). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów położonych                                 

w południowej części wsi Kostomłoty dla działek 120/5 i 118/3, obręb Wichrów. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, którym 

powierzono stanowisko kierownicze oraz nauczycieli pełniących obowiązki kierownicze 

w zastępstwie nauczyciela, któremu powierzono stanowisko kierownicze oraz 

nauczycieli niepełnosprawnych zaliczonych do znacznego lub umiarkowanego stopnia 

niepełnosprawności. 

17. Podjęcie  uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dla nauczycieli pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych i doradców zawodowych. 

18. Analiza projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 



gminy Kostomłoty. 

19. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        

20.  Wnioski i zapytania. 

21.  Sprawy bieżące. 

22.  Zakończenie obrad L sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –Czy są jakieś uwagi do porządku obrad? 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Prosiłbym o wprowadzenie do porządku obrad czterech 

projektów uchwał: 

1. W sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Budowa ścieżki rowerowej przy 

drodze powiatowej nr 2075D pomiędzy miejscowościami Cesarzowice-Piersno-

Jenkowice”. 

2. W sprawie zwiększenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na 

dofinansowanie zadania powierzchowne utrwalenie dróg powiatowych na terenie 

gminy Kostomłoty. 

3. W sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości położonej w 

miejscowości Jakubkowice stanowiącej własność gminy Kostomłoty. 

4. W sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie gminy Kostomłoty oraz ustalenia zasad usytuowania 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kto z państwa radnych jest za 

wprowadzeniem do porządku obrad I projektu uchwały wnioskowanego przez pana 

wójta? Proszę o podniesienie ręki. 

kto jest za – 14 głosów 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad II projektu uchwały 

wnioskowanego przez pana wójta? Proszę o podniesienie ręki. 

kto jest za – 14 głosów 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad III projektu uchwały 

wnioskowanego przez pana wójta? Proszę o podniesienie ręki. 

kto jest za – 14 głosów 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad IV projektu uchwały 

wnioskowanego przez pana wójta? Proszę o podniesienie ręki. 

kto jest za – 14 głosów 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Porządek został przyjęty jednogłośnie. 

Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie programu sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 29.05.2018 r. 

4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6. „15 minut dla wyborców”. 

7. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu                  

z wykonania budżetu gminy Kostomłoty za 2017 rok. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Kostomłoty za 2017 rok. 

9.  Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty o  udzielenie absolutorium 



Wójtowi Gminy Kostomłoty za 2017 rok. 

10.  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Kostomłoty o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kostomłoty za 

2017 rok. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty absolutorium  z 

tytułu wykonania budżetu za 2017 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2018 r. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Kostomłoty. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVII/301/18 Rady Gminy 

Kostomłoty z dnia 27 lutego 2018 r. w sprawie likwidacji samorządowego zakładu 

budżetowego o nazwie Zakład Gospodarki Komunalnej w Kostomłotach w celu 

zawiązania spółki z ograniczoną odpowiedzialnością (jego przekształcenie w spółkę 

prawa handlowego). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów położonych                                 

w południowej części wsi Kostomłoty dla działek 120/5 i 118/3, obręb Wichrów. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, którym 

powierzono stanowisko kierownicze oraz nauczycieli pełniących obowiązki kierownicze 

w zastępstwie nauczyciela, któremu powierzono stanowisko kierownicze oraz 

nauczycieli niepełnosprawnych zaliczonych do znacznego lub umiarkowanego stopnia 

niepełnosprawności. 

17. Podjęcie  uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dla nauczycieli pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych i doradców zawodowych. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Budowa ścieżki rowerowej przy drodze 

powiatowej nr 2075D pomiędzy miejscowościami Cesarzowice-Piersno-Jenkowice”. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na 

dofinansowanie zadania powierzchowne utrwalenie dróg powiatowych na terenie 

gminy Kostomłoty. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 

położonej w miejscowości Jakubkowice stanowiącej własność gminy Kostomłoty. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie gminy Kostomłoty oraz ustalenia zasad usytuowania 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

22. Analiza projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

gminy Kostomłoty. 

23. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        

24.  Wnioski i zapytania. 

25.  Sprawy bieżące. 

26. Zakończenie obrad L sesji Rady Gminy 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są jakieś uwagi do nowego 

porządku  obrad? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem porządku?   

kto jest za – 14 głosów 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Porządek został przyjęty 

 

Ad. 3. 



Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uwagi do projektu protokołu nie 

wpłynęły. Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z 29 maja 2018 r. w przedłożonej 

wersji, proszę o podniesienie ręki: 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Protokół został przyjęty. 

Ad. 4. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  

dnia od dnia 20.05.2018 r. do dnia 20.06.2018 r.  

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 

(projekty uchwał). 

2. Wydanie zarządzeń w sprawie: 

- wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży 

- przedrżenia informacji o gospodarce finansowej Gminy Kostomłoty za rok 2017 

- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2018 r. 

- powołania Komisji Rekrutacyjnej 

- powołania komisji przetargowej na zadanie „Modernizacja Wiejskiego Centrum 

Aktywności Społecznej w Szymanowicach”. 

- użyczenia na rzecz Stowarzyszenia Nasz Mieczków pomieszczenia świetlicy 

- powołania komisji ds. brakowania druków ścisłego zarachowania z zakresu 

rejestracji stanu cywilnego 

- ustalenia Regulaminu klasyfikacji wydatków związanych ze stosowaniem 

specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach i 

przedszkolach ogólnodostępnych 

3. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

 nadania numerów porządkowych – 3 

 podziału nieruchomości – 3 

 warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 2. 

  
 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział podatków)  

w okresie od 17.05.2018r. do 19.06.2018r. 

 

 

Liczba ogółem 

 

Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 20 

Decyzje dotyczące podatku 33, w tym: 

ustalające wysokość łącznego zobowiązania podatkowego (nakazy) 11 

zmieniające wysokość łącznego zobowiązania podatkowego 

(przypisy/odpisy) 
22 

Decyzje w sprawie ulg podatkowych  

odroczenia Liczba ogółem =1  z tego: 

Odmowne = 1 

Pozytywne = 0 

rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne =0 

umorzenia Liczba ogółem = 1 z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywna w części =0 



Pozytywne = 1 

    

d. 
ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =3, z tego: 

 Odmowne = 0 

 Pozytywne =3 

 

Wójt Gminy Stanisłąw Wicha – Ponadto chciałbym szanownych radnych i gości, 

szczególnie mam tutaj prośbę do sołtysów, ponieważ państwo oglądają telewizję i słyszą 

w mediach, mówi się o suszy na terenie całej Polski. Nie wiemy jeszcze jakie będą formy 

odszkodowań – czy to będzie de mini mis, czy w innej formie, czy od hektara, czy suma 

na gospodarstwo. Dzisiaj miałem posiedzenie Izby Rolniczej i na razie tej wiedzy nie ma 

nikt. Powołaliśmy komisję do szacowania skutków suszy, w terenie będą dwie komisje, w 

skład komisji wchodzi doradztwo rolnicze, przedstawiciel Izb Rolnych i Urząd Gminy. 

Druki są do pobrania w Urzędzie Gminy i będą też na naszej stronie internetowej. Do 

wniosku należy także dołączać kserokopię wniosku, który rolnicy składali do ARiMR o 

dopłaty, natomiast jeśli chodzi o ubezpieczenia płodów rolnych to rolnicy składają 

oświadczenia. Niektóre gminy wyznaczają terminy w jakich przyjmują wnioski, my 

takiego terminu nie ustalamy, ale jak będzie tak świecić jeszcze ze dwa dni to część 

rolników wejdzie już w jęczmiona ozime i rzepaki. Proszę o przekazanie tego rolnikom. 

Druga sprawa, skończyliśmy drogę w Ramułtowicach, jest odbiór, w tej chwili jest już 

robiona droga w Osieku, tam pani sołtys działa. Według mojej opinii i inspektora nadzoru 

firma wykonuje prace dość przyzwoicie. Jeśli chodzi o Siemidrożyce przepompownia 

została już wykonana, czekamy założenie licznika energetycznego przez turon, a jak 

wiecie państwo to trochę trwa. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuje panie Wójcie. Otwieram 

dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

Ad.5. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tradycyjnie nie odczytujemy 

sprawozdania. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych do zabrania głosu, więc zamykam 

dyskusję. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

Ad.6. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – „15 minut dla wyborców”. Otwieram 

dyskusję. Nie widzę chętnych. Zamykam dyskusję.  

 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zaczynamy procedurę absolutoryjną. 

Panie skarbniku proszę o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o 

przedłożonym przez wójta sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Gminy 

Kostomłoty w 2017 r. 

  

Skarbnik Gminy Rafał Hossa odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Kostomłoty sprawozdaniu rocznym z wykonania 

budżetu Gminy Kostomłoty w 2017 roku (uchwała Nr IV/83/2018 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 27 kwietnia 2018 r.).  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję panie skarbniku. Dyskusja 

odbyła się na komisji, przechodzimy do punktu 8. 

 

Ad.8. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały  w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Kostomłoty za 2017 rok. 

 



 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię połączonych Komisji na dzisiejszym posiedzeniu. Otwieram dyskusję. Zamykam 

dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 14 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

 

Ad.9. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Kostomłoty o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kostomłoty za 2017 r. Pani 

przewodnicząca proszę odczytać wniosek komisji.. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda odczytała wniosek 

Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi gminy Kostomłoty za 2017 

rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję pani przewodnicząca. 

 

 

Ad.10. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Kostomłoty za 2017 rok. Panie skarbniku proszę. 

 

Skarbnik Gminy Rafał Hossa odczytał uchwałę nr IV/116/2018 Składu Orzekającego  

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 7 czerwca 2018 r. w sprawie opinii 

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty w sprawie udzielenia absolutorium 

dla Wójta Gminy Kostomłoty za 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Dziękuję panie skarbniku. Przechodzimy 

do pkt 11. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie  

udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2017 

rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 

dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 13 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos 

Przy jednym wstrzymującym Rada podjęła uchwałę o przedstawionej treści. Panie wójcie, 

panie skarbniku, panie sekretarzu, szanowni dyrektorzy i kierownicy jednostek 

organizacyjnych, pracownicy gratuluję udzielonego absolutorium przez Gminę 

Kostomłoty. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście 

chciałem serdecznie podziękować radnym za udzielenie absolutorium za rok 2017. Cóż 

będę więcej mówił, trochę rzeczy w 2017 nie wykonaliśmy ale nadrabiamy to w 2018, tak 

to bywa - kwestia wykonawców, środków zewnętrznych. Różnie to jest czasem nie zależy 

to od moich pracowników ani ode mnie. Jeszcze raz serdecznie dziękuję.    

 

Ad. 12. 



 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

budżetu gminy Kostomłoty na 2018 r. Panie skarbniku proszę o przedstawienie 

najważniejszych założeń. 

 

Skarbnik Gminy Rafał Hossa – Uzasadnienie było szczegółowo omawiane na komisjach. 

Skarbnik odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2018 

rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję panie skarbniku. Projekt 

uchwały uzyskał pozytywna opinię połączonych komisji na dzisiejszym posiedzeniu. 

Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 14 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 13. 

Radna Janina Gawlik – Chcę zawnioskować i myślę, że radni się zgodzą, żeby nie 

odczytywać projektów uchwał, bo wszystkie uchwały były szczegółowo omawiane na 

komisjach. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie 

wynagrodzenia dla Wójta Gminy Kostomłoty. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

Projekt był procedowany na dzisiejszej komisji, przy czym komisje połączone nie 

zajmowały stanowiska. Kto z radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie 

wynagrodzenia dla Wójta Gminy Kostomłoty. 

  kto jest za  - 4 głosy za 

  Kto jest przeciw – 4 głosy 

kto się wstrzymał – 6 głosów 

Proszę państwa projekt uchwały nie przeszedł, uchwała nie została podjęta. 

 

Ad. 14. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przechodzimy do uchwały w sprawie 

zmiany uchwały nr XLVII/301/18 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 27 lutego 2018 r. w 

sprawie likwidacji samorządowego zakładu budżetowego o nazwie Zakład Gospodarki 

Komunalnej w Kostomłotach w celu zawiązania spółki z ograniczoną odpowiedzialnością 

(jego przekształcenie w spółkę prawa handlowego). Otwieram dyskusję. Zamykam 

dyskusję. Projekt uchwały uzyskał pozytywna opinię na posiedzeniu połączonych komisji 

w dniu dzisiejszym. Kto z radnych jest za przyjęciem uchwały? 

  kto jest za  - 12 głosów 

  Kto jest przeciw – 2 głosy 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta przy 2 głosach przeciwnych. 

 

 

AD. 15..  

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kolejny projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów położonych w południowej części wsi 

Kostomłoty dla działek 120/5 i 118/3, obręb Wichrów. 

Projekt uchwały również uzyskał pozytywna opinię na posiedzeniu połączonych komisji w 

dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję.  

Kto z radnych jest za przyjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 14 głosów 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 



kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.16. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przechodzimy do uchwały w sprawie 

określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dla nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz nauczycieli 

pełniących obowiązki kierownicze w zastępstwie nauczyciela, któremu powierzono 

stanowisko kierownicze oraz nauczycieli niepełnosprawnych zaliczonych do znacznego lub 

umiarkowanego stopnia niepełnosprawności. Projekt uchwały  uzyskał pozytywna opinię 

na posiedzeniu połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam 

dyskusję.  

Kto z radnych jest za przyjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 13 głosów 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos 

Przy jednym wstrzymującym uchwała została podjęta. 

 

Ad. 17. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przechodzimy do uchwały w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców 

zawodowych. Projekt uchwały również  uzyskał pozytywna opinię na posiedzeniu 

połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję.  

Kto z radnych jest za przyjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 12 głosów 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 2 głosy 

Przy dwóch wstrzymujących uchwała została podjęta. 

 

Ad. 18. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę państwa przechodzimy do 

uchwał wprowadzonych do dzisiejszego porządku, uchwała w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. 

„Budowa ścieżki rowerowej przy drodze powiatowej nr 2075D pomiędzy miejscowościami 

Cesarzowice- Piersno-Jenkowice”. Projekt również  uzyskał pozytywna opinię na 

posiedzeniu połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam 

dyskusję.  

Kto z radnych jest za przyjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 14 głosów 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 19. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – projekt uchwały w sprawie zwiększenia 

pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania powierzchniowe 

utrwalenie nawierzchni drów powiatowych na terenie gminy Kostomłoty. Projekt również  

uzyskał pozytywna opinię na posiedzeniu połączonych komisji w dniu dzisiejszym. 

Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję.  

Kto z radnych jest za przyjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 13 głosów 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos 

Przy jednym wstrzymującym uchwała została podjęta. 

 

 



Ad. 20. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na dokonanie darowizny nieruchomości położonej w miejscowości Jakubkowice, 

stanowiącej własność Gminy Kostomłoty. Projekt również  uzyskał pozytywna opinię na 

posiedzeniu połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam 

dyskusję.  

Kto z radnych jest za przyjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 14 głosów 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 21. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – uchwała w sprawie ustalenia 

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy 

Kostomłoty oraz ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych. Projekt również  uzyskał pozytywna opinię na posiedzeniu połączonych 

komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję.  

Kto z radnych jest za przyjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 14 głosów 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 22. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Analiza projektu Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Kostomłoty. Propozycja jest 

taka, żeby poszczególne komisje czy radni formułowali wnioski do końca lipca i 

przedkładali do komisji wiodącej – Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Ochrony 

Środowiska. Wówczas nastąpi posiedzenie tejże komisji poszerzone o innych radnych, 

wypracowane stanowisko zostanie przesłane do Polskich Wód. Projekt uchwały trafi po 

zaopiniowaniu przez Polskie Wody na wrześniowe posiedzenie Rady Gminy. 

 

Radna Janina Gawlik – panie Przewodniczący to stanowisko będzie wypracowane przez 

komisje wspólne pod przewodnictwem przewodniczącego Komisji Prawa, Porządku 

Publicznego i Ochrony Środowiska. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przez Komisję Prawa, Porządku 

Publicznego i Ochrony Środowiska jako wiodącą w tym zakresie, nie wspólne. Czy są 

jeszcze uwagi jeżeli chodzi o ten punkt, czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. Proszę 

Państwa przechodzimy do punktu następnego. 

 

Ad.23. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Odpowiedzi na wnioski złożone na 

ostatniej sesji zostały udzielone na posiedzeniu Rady Gminy. 

 

Radny Jan Szwedo – Ja złożyłem wniosek, który został chyba zapomniany, chodziło mi o 

miejscowość Czechy. To sołectwo przeznaczyło swój Fundusz Sołecki na naprawę drogi, 

wnioskowałem o to, żeby z racji tego, że pojawiły się pieniądze, o których wcześniej nie 

mieliśmy świadomości że mogą się pojawić, żeby to zadanie wspomóc. Ten fundusz 

sołecki i jakieś pieniądze jeszcze tam dołożyć i zrobić nawierzchnię, tam jest ok. 1200 m 

drogi, która stała się taka mozaiką i gdy nie zasklepimy tych przestrzeni, w które wnika 

woda, to naprawdę za rok będzie potrzebny totalny remont, wymiana dywanika. 

Uważam, że to jest najlepszy moment żeby jeszcze ratować, każda chwila zwłoki, każdy 

rok pojawią się przełomy, a to jest taka jedyna droga. Wspominałem o tym….. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – ten wniosek zostaje przekazany do 



pana Wójta 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Szanowni Radni odpisaliśmy, że przewidujemy w 

przyszłym roku, teraz jest już późny okres. Jak już jestem przy głosie, to chciałbym 

jeszcze państwu powiedzieć, że mamy firmę, która patcherem łata nam tzw. dziury i ta 

firma 4 patchery zużyła na terenie naszej gminy, w tej chwili nie odbiera telefonów. 

Zrywamy z nimi umowę i musimy następna firmę wziąć, ta firma kiedyś robiła, o czym 

mnie pan Kocielski poinformował, kilka razy na terenie naszej gminy i nie było 

problemów. Będziemy musieli wyłonić nową firmę. 

 

Radny Jan Szwedo – Panie Wójcie no to co mają robić mieszkańcy Czech z funduszem 

sołeckim? Mają go przeznaczyć na inny cel, czy będą w sytuacji takiej, że …… Co oni 

mają zrobić, bo są w sytuacji patowej….. teraz pojawiły się pieniądze, ale okazuje się, że 

już za późno, też nie da rady. To co? 

 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Przepraszam bardzo panie radny, fundusz sołecki to jest 

fundusz sołecki, w pierwszej wersji wnioskuje się, że  przekazuje się na ten cel, a Rada 

Sołecka i zebranie wiejskie może zawsze zmienić przeznaczenie. Ja jako Gmina nie 

dysponuję tymi środkami. 

 

Radny Jan Szwedo – Ale zostały zapisane pod tym zadaniem. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha -  Ale to nie znaczy, że Gmina ma dołożyć jeszcze do tego 

zadania, żeby go wykonać. To zadanie Gmina planuje na przyszły rok. 

 

Radny Jan Szwedo – Ja tutaj mam taką myśl, że skoro…. Myślę, że możemy połatać te 

najgorsze dziury….. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Tam nie ma dużo dziur, tam wchodzi kwestia 

powierzchniówki, ona jest popękana, tego typu dróg na naszym terenie jest bardzo dużo, 

spękanych itd., dotyczy to dróg powiatowych i gminnych. To nie jest to, że jest ta droga 

spękana, na pewno te pęknięcia wytrzymają do przyszłego roku. 

 

Radna Janina Gawlik – Panie Przewodniczący, panie Wójcie, w związku z tym, że 

współpraca z Powiatem jest bardzo dobra, mamy tu wicestarostę,  czy mogłabym 

zaproponować patrząc z ramienia powiatu, a będziemy mieli firmę, która robi 

powierzchowne utrwalanie dróg, żeby na ten odcinek (bo tu nie ma procedury 

przetargowej) Gmina zawarła umowę w ramach funduszu sołeckiego na powierzchowne 

utrwalenie dróg. Z firmą która będzie robić u nas w Powiecie i ta firma zrobi to. Przecież 

to jest najprościej, mają na to pieniądze, Gmina może…… ale nawet jeżeli wejdzie 

wykonawca i wyceni jakie to są pieniądze można przy okazji tą jedną wioskę, która 

praktycznie rok w rok upomina się, zrobić. Stać nas na chodniki w Piotrowicach, 

Paździornie zróbmy tym ludziom w tej miejscowości powierzchowne utrwalenie, tam 

naprawdę nie pójdą miliony, a tym bardziej, że część będzie z funduszu sołeckiego. Jest 

to do rozwiązania w tym roku panie Wójcie i wydaje mi się, że to akurat tej wiosce się 

należy. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli można panie Przewodniczący. Jeżeli by to była droga 

powiatowa to nie problem przekazujemy uchwałą, Powiat robi itd. Jas muszę zrobić 

kosztorys, ile to będzie kosztować, i w zależności od sumy ogłosić zapytanie lub przetarg. 

Muszę to robić zgodnie z prawem. Mówimy o 10 tys. zł to ja bym chciał teraz, jeżeli 

mamy to w wolnych wnioskach, miałbym do pana Starosty tutaj obecnego pytanie. Droga 

ta jest 5 metrowa i ma 1500m, ile kosztuje metr. 1500 x 5 to mamy 7500 m. 

 

Wicestarosta Średzki Grzegorz Pierzchalski – Panie Przewodniczący, szanowny Wójcie, 

szanowna Rado, gratuluje absolutorium panu Wójtowi. Ile kosztuje metr? Pan Wójt 



powiedział wcześniej firma odstąpiła od patcherowania dróg na gminie, nie wiem jaki był 

powód, wydaje mi się, przypuszczam ceny gwałtownie szaleją. Naprawdę tak jest 

gwałtowny wzrost cen, to się wiąże przede wszystkim ze wzrostem paliwa, popyt też, 

szaleństwo na rynku, ale przede wszystkim wzrost paliwa. Emulsja jest robiona na bazie 

paliwa, wykonanie patcherem, gdzie również paliwo i wzrost kosztów pracy. Myśmy co 

prawda na łatanie dziur ogłaszali przetarg już w tamtym roku, uzyskaliśmy korzystną 

cenę, firma musi nam po tej cenie dostarczyć, tak że my łatamy dziury praktycznie 

codziennie, łącznie z sobotami – dziury, pęknięcia kilometrów jest 360. Zaznaczę, że 

powierzchniówek szczególnie podziękuję, bo na gminie Kostomłoty będzie wykonane 

naprawdę dużo, najwięcej, nawet łącznie wszystkie gminy razem wzięte nie będą tyle 

miały wykonanych powierzchniówek co Gmina Kostomłoty. Tu przetarg ogłaszaliśmy co 

prawda nie na początku roku, ale ceny były różne i oferta na którą prawdopodobnie 

podpiszemy umowę z firmą na te kilometry, które mamy tj. 292810 i tu prosiliśmy o 

dotację, bo mimo wszystko braknie na te odcinki, które typowaliśmy to 292, kolejna byłą 

642 tysiące. Oczywiście jeżeli Gmina chciałaby się dogadać z firmą, firma cenowo wydaje 

mi się jest bardzo przystępna, nie podpisaliśmy jeszcze umowy bo muszą uzupełnić 

dokumenty, ale lada dzień to będzie. Ale jeżeli Gmina chciałaby się dogadać z firmą, jak 

najbardziej. Tylko tą drogę trzeba by było patcherem troszkę przygotować, jakby jakieś 

porozumienie było z gminą to deklarujemy pomoc. Te ceny, które myśmy dostali to było 8 

zł za metr. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak- Panie Wicestarosto dziękuję za 

informacje. Wniosek został złożony do rozpatrzenia. Jesteśmy w punkcie informacja o 

realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych, nie widzę chętnych przechodzimy do 

punktu następnego. 

 

Ad. 24. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wnioski i zapytania, proszę. 

 

Radny Jan Szwedo – Mam do pana Starosty pytanie, a zarazem wniosek chodzi o to, że w 

ubiegłym roku robiona była droga z Cesarzowic do Rakoszyc, to jest droga gminna tzn. 

inwestycja gminy razem z powiatem, tam została zrobiona i ścieżka rowerowa, piękna 

droga. Natomiast ona wybiega w kierunku Budziszowa, za Rakoszyce powiedzmy 100 m i 

kończy się i za kilometr pojawia się już nasza gminna, a tamto mówię o gminie Środa Śl., 

pojawia się Gmina Kostomłoty. Gmina Kostomłoty w 2000 r. zrobiła drogę od tego 

momentu, gdzie się zaczyna teren gminy w kierunku Ramułtowic, robiła drogę z racji, że  

była droga na Kąty zamknięta i był objazd zrobiony i ta droga została zrujnowana. W 

2000 roku została ona naprawiona w kierunku Ramułtowic, natomiast pozostał na dziś 

dzień kilometr drogi między Rakoszycami a naszą gminą.   To nie jest teren naszej gminy, 

aczkolwiek dla nas, dla mieszkańców Ramułtowic, Budziszowa, Sikorzyc to jest bardzo 

ważny odcinek. Nie ma rowów, są zaorane, zasypane. Droga się nachyliła, wczoraj 

jechałem, proszę państwa na przyczepce samochodowej miałem ładunek, jechałem 

ostrożnie, natomiast nie mogłem jechać swoim pasem, bo tak była nachylona 

przyczepka, że groziło to wywrotką, musiałem jechać lewym pasem. Im większe pojawia 

się nachylenie tej drogi to tym większe przełożenie ciężaru na prawe koło i będzie się 

robił rów. Rozmawiałem z osobami gminie Środa Śl., które mówią, że będzie bardzo 

trudno, bo został za mały odcinek, dopiero jak będzie nieszczęście, dopiero wtedy….. 

Miałbym prośbę do pana Starosty, żeby pamiętać o tym, żeby przypilnować rolników , 

odtworzyć rowy i pilnować żeby nie zaorywali. 

 

Wicestarosta Średzki Grzegorz Pierzchalski – Ja tak do końca pana nie zrozumiałem, nie 

wiem czy to był wniosek o wykonanie wspólnie z Gminą Środa Śląska na przebudowę tej 

drogi czy…. Mamy kolejkę jeśli chodzi o drogi, bo to są duże inwestycje, robimy przy 

dofinansowaniu….. Priorytetem na ten rok są Karczyce, jeżeli chodzi o gminę Kostomłoty i 

taki wniosek na jesieni złożymy, to już jest pewne bo Zarząd i Gmina taka decyzję 

podjęli. Co do odcinka drogi 2020 – to jest najdłuższa droga powiatowa, ponieważ za 

skrzyżowanie, za Ramułtowice. Prosiłem burmistrza abyśmy ujęli ten kawałeczek do 



gminy Kostomłoty, kiedy robiliśmy przebudowę, burmistrz się nie zgodził i przyznam mu 

troszeczkę racji. Powiedział po pierwsze z tego względu, i byliśmy tu zgodni, koszt tej 

drogi przerasta możliwości finansowe na jeden rok, nie chcieliśmy tego etapować, 

chcieliśmy pójść w jednym roku na całość. Tak się stało zmieściliśmy się w kosztach i 

burmistrz argumentował, że on jest zainteresowany, powiem tak, tą drogę trzeba 

zaprojektować i zrobić do końca przez Budziszów, Ramułtowice, do skrzyżowania, cały 

ten odcinek drogi, ważnej drogi, która łączy dwa powiaty wrocławski i średzki. 

 

Radna Zuzanna Gonet – Kiedy to będzie? 

 

Wicestarosta Średzki Grzegorz Pierzchalski – Pani radna ja powiem tylko tyle, kiedy 

powiat miał połączyć gminę Udanin z gminą Środa Śląska to jeszcze bardziej się śmiali 

niż pani, to jest nierealne, trzy kadencje wam potrzeba. W jednej kadencji to zrobiliśmy i 

jeszcze inne zadania robiliśmy, śmiali się wszyscy z nas, potrzebne są wam trzy 

kadencje, radny Buba może poświadczyć, że tak było. Zrobiliśmy to w jednej kadencji, 

nie ma rzeczy niemożliwych. Trzeba zrobić projekt, burmistrz jak najbardziej… będzie 

większa szansa na punkty, będą trzy podmioty: powiat, Gmina Środa Śląska i Gmina 

Kostomłoty 

 

Radna Janina Gawlik – mam pytanie do pana Skarbnika, chciałabym się dowiedzieć ile 

nam zostało wolnych środków, których nie wprowadziliśmy do budżetu? 

 

Skarbnik Gminy Rafa Hossa – Ostatnio dałem państwu informację, ta kwota się nie 

zmieniła. 

 

 

Radna Janina Gawlik – Ale nie pamiętam. 

 

Skarbnik Gminy Rafa Hossa – Też właśnie nie pamiętam 2 mln z groszem… 

 

Radna Janina Gawlik – Jakie możemy z tego pieniądze rozdysponować jeżeli chodzi o 

wydatki jeszcze w tym roku? 

 

Skarbnik Gminy Rafa Hossa – Muszę sprawdzić. 

 

Radna Janina Gawlik - …..Panie Skarbniku…. Możemy opuścić chodniki, w które 

władowaliśmy już 500, to myślę, że te 100, 200 tysięcy wolnych środków jest na pewno. 

Nie będę strzelać…. Ale są wolne środki, które nie są wprowadzone jeszcze do budżetu, 

wydaje mi się, że kwota 30 tysięcy na powierzchowne utrwalenie dróg, jeżeli chodzi o 

radnego Szwedo to nie jest naprawdę problem. Wyciągamy, jeżeli jest potrzeba 10, 20, 

40, 50 się znajduje, także tutaj korzystajmy póki jest tania firma do powierzchniowego 

utrwalenia dróg, a my patcherem jako Powiat przygotujemy ta drogę, ale pomóżmy, bo 

jak za chwile zabraknie na chodniki to i tak przyjdziemy do Rady – dołóżcie jeszcze z 50 

bo brakuje, to się znajdzie. Pomóżmy tej biednej wsi i bądźmy w tym kierunku uczciwi. 

 

Radny Ryszard Pisarek – Ja przepraszam najmocniej czy jest tom kampania wyborcza, 

czy jestem na sesji? Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Panie Starosto, radni, sołtysi ja 

mam taką prośbę do pana Starosty – pamiętam jak tylko samorządność powstała, to 

baliśmy się o naszą drogę powiatową, o miejscowości przyległe przy tej drodze 

powiatowej. Mam tutaj na myśli Piersno, Jenkowice, Zabłoto i jeszcze inne miejscowości 

mogę wymienić, a szczególnie tam przy tej drodze głównej panie Starosto. Akurat jestem 

świadkiem, bo jestem na takim przymusowym urlopie w tym tygodniu i mam do pana 

taką prośbę, już dzwoniłem do policji, nie reaguje policja, wybieram się do Wrocławia do 

Dolnośląskie Policji, bo nasza policja powiatowa nie reaguje. Mam zapytanie. Inwestycji 

na terenie powiatu powstaje dużo, szczególnie gmina Miękinia, która bierze tylko kasę, 

bo na tym terenie się buduje, a my tutaj cierpimy. Wszystkie przewozy budowlane, 

kruszywa są uczęszczane droga powiatową ze Środy Śląskiej w kierunku autostrady, 



Paździorna więcej nie będę wymieniał. Prośba jest do pana taka – czy my wydajemy 

jakieś zezwolenia dla tych firm, jako powiat, czy wyrażamy na to zgodę, żeby te drogi 

były niszczone tonażem, a później zwracamy się do gmin o udzielenie dotacji na te drogi 

powiatowe…. Co zyskuje Powiat? Bo to zaczyna mnie już denerwować, nikt nie kontroluje 

tonażu. Muszę państwu powiedzieć, że jak wjeżdżam tutaj na teren tej naszej autostrady 

powiatowej Środa Śląska, Kostomłoty i widzę ten znak, o który walczyłem, długo 

walczyłem, żeby 20 ton tylko po prostu był taki przejazd ciężarówek. Pięknie, znak jest 

ale nieprzestrzegany, może ja wystartuje do Rady Powiatu… Proszę żeby zapytał się 

komendanta policji jaka jest interwencja, a pana Starostę będę prosił żeby przekazać 

panu Staroście jaka jest dbałość o tą drogę powiatową, gdzie była budowana jeszcze za 

czasów pana Wichy. I mam taka prośbę do pana serdeczną nie niszczmy tej naszej drogi, 

bo naprawdę tonaże są przewożone, mogą to potwierdzić mieszkańcy. Bardzo pana 

proszę, panie Przewodniczący bardzo ważna rzecz, mówimy o drogach tej gorszej 

kategorii powiatowej, już wybrano inną jazdę, drogę Samborz a autostrady, ja 

przejeżdżałem wczoraj i oniemiałem, jak ta droga jest niszczona. Tu kolega radny z 

Samborza może to potwierdzić, pobocza są niebezpieczne, dojeżdżając do krzyżówki w 

Samborz, ja pana Starostę proszę jutro jechać na wizję   zobaczy pan. Że jeszcze nie ma 

wypadku śmiertelnego, dbajmy o te nasze drogi powiatowe. 

 

Wicestarosta Średzki Grzegorz Pierzchalski- Panie radny jeżeli chodzi o przekraczanie 

tonażu, ma pan rację, zgadzam się w pełni, tak powinny być kontrole, powinni ważyć…. 

Powiat wydaje indywidualne zezwolenia na poruszanie się, ale wydaje dla tych, którzy 

mają siedzibę, bądź muszą dowieź gdzieś zboże, w tym przypadku. Jeżeli nie 

wydalibyśmy to firmy musiały by się zlikwidować, one muszą dojechać, tam gdzie 

oczywiście tonaż zezwala i tylko wydajemy takie zezwolenia, do siedziby firmy. Dziękuję. 

 

Radny Leon Barylak – Mam pytanie do pana Starosty, może nie pytanie chciałbym zgłosić 

przysypanie rowu przez samochód ciężarowy, na odcinku koło stawku, tam mieszka pan 

Wieczorek, tam jest zwężenie odcinka, samochód przejechał i zasypał ten rów do połowy, 

a to jest niebezpieczne. Druga sprawa mieszkańcy dbają o krawężniki, czyścimy, staramy 

się żeby było czysto i prosiłbym żeby zadbać o rondo. 

 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście, 

korzystając, że jest pan Starosta, jest członek Zarządu, jest Skarbnik Powiatu, bo 

państwo pewnie dokładnie nie wiedzą, w tym roku mieliśmy taka sytuację, że Polbus, 

który wozi nasze dzieci do szkół w Środzie Śląskiej chciał zerwać umowę w ciągu jednego 

dnia, jeżeli nie dofinansujemy. Stawiali nas pod ścianą, myśmy próbowali i doszliśmy do 

porozumienia, część Gmina dofinansowała. Dofinansowaliśmy do końca roku i teraz, 

słuchajcie państwo, ja swoje dzieci, nasze dzieci do szkół naszych podstawowych wozimy, 

przedszkolaków też wozimy. Tutaj prosiłbym powiat o zaangażowanie się i 

dofinansowanie dowozu dzieci do waszych szkół średnich, bo jeżeli zrobimy w ten sposób, 

jak byśmy nie dofinansowali, to ani Piotrowice, ani Karczyce, Paździorno, ani inni, jakby 

nie było dojazdu to w tym roku nie mielibyście naboru do szkół z tego terenu. W związku 

z tym ja dbają o nabór i dbając o powiat prosiłbym bardzo, ja się nie uchylam od 

pewnych dofinansowań itd., żeby to było wspólnie, bo czy dzieci te moje mniejsze, a te 

większe, jak to nazywamy wasze, to są nasze wspólne dzieci. Chciałbym jeszcze 

powiedzieć, że przepisy zabraniają dofinansowywać, bo jakby pan starosta chciał 

powiedzieć, że nie może. 

 

 

Wicestarosta Średzki Grzegorz Pierzchalski – Dla powiatu przepisy zabraniają pan Wójt 

wie dobrze, że o ile dzieci do podstawówki Gmina musi dowieź, to powiat dzieci do szkół 

nie ma możliwości prawnej aby dzieci…… Powiem króciutko z przewoźnikami mamy 

problem, byłem na spotkaniu, podobny problem ma Gmina Udanin, gdzie przewoźnik z 

dnia na dzień rzucił kursy. Zgłosił się przewoźnik pan Ślusarski i zadeklarował, że te linie, 

które pan odrzucił bierze wszystkie, nie potrzebuje dofinansowania, na koniec roku zda 



sprawozdanie z każdego miesiąca, wszystkie koszty i jeżeli mu wyjdzie ujemny wynik, w 

tedy poprosi o dofinansowanie. Twierdzi pan Ślusarski, że jest zainteresowany wejściem 

na gminę Kostomłoty, ale Wójt powiedział rzekomo, że nie puści nikogo oprócz Kruka i 

Polbusa. To są słowa pana Ślusarskiego, ale zostałem przez Wójta wywołany i muszę je 

powtórzyć. Jest również zainteresowany Miękinią, bo tam z Krukiem również nie wychodzi 

i prowadzone są rozmowy. Co do pana Ślusarskiego mam różne opinie, ale w tej chwili 

nie mamy….. Pytaliśmy Izby Obrachunkowej i absolutnie nie możemy dofinansowywać. 

My sobie zdajemy sprawę, że jeżeli nam ubędzie dzieci, to więcej stracimy, jeżeli 

mielibyśmy stracić 100 tys. to dołożylibyśmy 50, ale nie możemy….. 

 

Radny Marian Fita – Panie przewodniczący, panie wójcie, szanowni radni, sołtysi i 

zaproszeni gości – tu odniósłbym się do pytania pana Pisarka, chodzi o zezwolenia na 

przejazd. Chciałbym wiedzieć czy te zezwolenia dotyczą też wszystkich pojazdów, które 

płacą podatek drogowy na terenie powiatu, mówię to, że przekroczony jest tonaż powyżej 

20 ton. Bo każdy tir, który przewozi kamień ma gdzieś 24, a może i więcej. Czy pan jest 

w stanie mi teraz na to pytanie odpowiedzieć? Wisi wywieszka, która zezwala na wjazd, 

czy ten tonaż powyżej 20 ton mogą te samochody wjeżdżać, które płacą podatek 

drogowy w powiecie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – To nie jest kompetencja powiatu. 

 

Radny Marian Fita – Ale powiat wydaje zgodę na przeciążanie dróg, na którą później 

zwraca się o dofinansowanie. Tu chodzi o całe konwoje, ja tu nie mówię o pojedynczym 

pojeździe. To jest jedna sprawa i druga sprawa – czy powiat zwracał się z wnioskiem, 

prośbą do gminy, że byłby gotów przekazać centrum Kostomłotów, Rynek i to wszystko 

gminie? Bo muszę państwu powiedzieć, bo widzicie państwo sami jak centrum wygląda, 

nie możemy zrobić nic, bo to jest własność powiatu. Być może gdybyśmy przejęli ten 

teren moglibyśmy jeszcze z jakimś wnioskiem o dofinansowanie wystąpić. W tej chwili nie 

możemy tego robić, to jest bardzo ważna sprawa i warto by było podyskutować na ten 

temat. 

 

Wicestarosta Średzki Grzegorz Pierzchalski – Powiat się zgłaszał, nie pamiętam kiedy to 

było, ale powiat zgłaszał się z taka propozycją, co do tego tonażu to my wydajemy do 

określonej, są wyjątki wysokogabarytowe, ale to są naprawdę wyjątki. Przeważnie 

wydajemy do 25 ton, a jeżeli ktoś jedzie i bierze 60 ton to spraw policji, my nie możemy 

nic z tym zrobić i jak mówię wydajemy tylko do 25 ton. 

 

Radny Marian Fita – W tym tygodniu czy dwa tygodnie temu był przypadek, że jakieś 

zdarzenie na autostradzie, nie ważne jaki pojazd, czy to był tu rejestrowany, czy nie 

rozsypał cały ciąg koło posterunku tłucznia. To jest zagrożenie dla pojazdów osobowych, 

dla mieszkańców. 

 

Radny Marek Pomykała – Panie przewodniczący, panie wójcie, wysoka rado składam 

wniosek do pana starosty o ustawienie znaku zakaz zatrzymywania i postoju od 5 do 

miejscowości Wichrów, po obu stronach jezdni. Tam już nie ma pobocza i rów jest 

zsuwany do środka, a każdy piątek, sobota nie ma przejazdu. Teraz będą żniwa, sprzęt 

rolniczy ciągniki, kombajny, prosiłbym o ustawienie tych znaków. Rozmawiałem z policją, 

bo chciałem przejechać, to oczywiście nie dało się, ale tak nie może być. Druga sprawa to 

żeby dokończyć koszenie rowów, nie jest powiem źle, ale chciałbym żeby chociaż raz w 

roku rowy były wykoszone. 

 

Wicestarosta Średzki Grzegorz Pierzchalski - Jeżeli chodzi o ten wniosek ostatni to ja 

jednoosobowo o tym nie decyduję, proszę żeby wniosek wpłynął na piśmie, Komisji 

Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego spotykam się co najmniej raz w miesiącu, tak że 

rozpatrzymy to. Jeżeli chodzi o rowy to zaczęliśmy wcześnie w tym roku kosić, one są 

obkoszone wszędzie po 2, 3 razy, są miejsca gdzie są już na gotowo zrobione. Cztery 

ciągniki z kosiarkami pracują na okrągło, czasami łącznie z sobotami tam, gdzie są 



imprezy lub inne uroczystości puszczamy nawet w sobotę. Proszę dać nam jeszcze czas 

do miesiąca i tak w tym roku jesteśmy do przodu z tym. 

 

Sołtys wsi Wichrów Marzena Kruźlak – Odnośnie tego wniosku, w którym pan mówił o 

postoju ciężarówek to jest już pismo, dostałam decyzję ze Starostwa i tylko czekam na 

znaki zakaz zatrzymywania się i postoju. Wniosek składałam przed Świętami 

Wielkanocnymi, później dostałam informację, że była wizja lokalna, tak, że znak będzie. 

 

Radna Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ja mam do pana wójta pytanie, przypomniało 

mi się jak zaczęliśmy mówić o dzieciach, które nie mają jak dojechać do szkoły średniej, 

Od nas też, z Chmielowa przynajmniej dwie osoby dowożą dzieci do Pełcznicy, żeby 

mogły coś złapać z Kątów Wr.. Ale została mi nagłośniona inna sprawa, ponieważ pan 

wójt się dobrze orientuje, bo kiedykolwiek jest na zebraniu czy w Karczycach, 

Chmielowie, czy też Jarząbkowicach zawsze jest główny temat tamtej strony -brak 

autobusów, likwidowane połączenia, połączenia niedzielne, sobotnie itd. Jest bardzo 

trudno dostać się do Wrocławia, obsługuje Trako, które jest współfinansowane przez Kąty 

Wr. I prawdopodobnie od 1 stycznia przyszłego roku, ja to mówię też bardzo uważnie do 

kandydatów na wójtów, bo to będzie temat nagły. Od 1 stycznia przyszłego roku wchodzą 

przepisy, kiedy gminy będą mogły tylko wydawać na obsługę komunikacji tylko na swoim 

terenie. I prawda wygląda tak, że już na stronach Kątów Wr. można znaleźć taka 

informację, że autobusy Trako będą dojeżdżać tylko do Bogdaszowic, a z Bogdaszowic w 

bok przez Romnów będą wracać do Kątów, omijając Chmielów, Lisowice i Jarząbkowice. 

Tak, że trzeba coś przewidzieć. Absolutnie trzeba coś przewidzieć wcześniej, żeby te wsie 

nie zostały zupełnie odcięte od komunikacji z Wrocławiem. Sytuacja wygląda tak, że jest 

to najbardziej korzystny teren do budowy domów jednorodzinnych. Powiem szczerze, że 

wczoraj w jakimś tam celu byłam w miejscowości Karwiany, to jest Gmina Kobierzyce, 

gdzie stoi szeregówka na szeregówce, to sobie pomyślałam żywa gotówka dla tej gminy. 

Jak obserwuję z sąsiedztwa te osoby, które mają dzieci dorastające, które dowożą gdzieś 

tam do szkoły itd., które nie są skomunikowane i nie mogą przyjechać, rodzice są 

obciążeni w jakiś sposób za każdym razem trzeba wyjechać, zawieź, stracić czas się 

wyprowadzają. Wprowadzają się osoby, w te same domy,  które mogły by pobudować 

kolejne, a po za tym są to osoby bez dzieci, gdzie jest to strata dla szkoły. Abstrahując 

od tego, ten dojazd jest absolutnie podstawową potrzebą i mieszkańców wiekowych i 

mieszkańców nowych. Sygnalizuję, bo to jest bardzo ważny problem. Jeszcze pytanie 

powtarzające się czy pan Sierkieza cos się odezwał, zrobił jakiś krok? 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie było mnie, ale nic mi nie przekazano. 

 

Radny Ryszard Pisarek -  Ostatnie moje zapytanie już tu jest, rozmawiałem z panem 

starostą ponieważ wydarzył się wypadek w Piersnie i dlatego do pana wójta, bo chyba 

musimy wystąpić drogą służbową, że z drogi gminnej dojazdowej do drogi powiatowej, 

przy fabryce betonów w Piersnie jest styk i nie ma tam lustra sygnalizacyjnego. Prośba 

jest taka, panie starosto ja panu sygnalizuję, z tej fabryki często się wyjeżdża i może tam 

dojść do wypadku i lustro byłoby potrzebne. Publicznie zapytuje się pana czy my musimy, 

bo to jest na granicy drogi powiatowej z drogą gminną. Uważam, że to należałoby, sygnał 

jest nie terenie gminy tylko na terenie drogi powiatowej, czy trzeba jakieś pisma 

dodatkowe? 

 

Wicestarosta Średzki Grzegorz Pierzchalski – Tak jak powiedziałem wcześniej pismo do 

Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, tylko tak na marginesie przez trzy lata jestem 

w starostwie i z 40 luster wzrosło nam do 120, ale jeżeli ono będzie tam zasadne to 

najbardziej tak, a jeżeli nie będzie to bardzo mi przykro, ale to wypowie się komisja 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak- Jesteśmy w punkcie wnioski i zapytania. 

Nie widzę chętnych, przechodzimy do punktu następnego. 

 

Ad. 25. 



Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak- Zaproszenie dla wszystkich radnych, 

sołtysów, dla wszystkich mieszkańców w dniu 13 lipca przy Szkole Podstawowej w 

Karczycach odbędzie się piknik dzieci polskich i francuskich zaprasza pani dyrektor 

Danuta Basińska. Proszę państwa w okresie wakacji nie planujemy sesji planowych, 

natomiast mogą być zwoływane w trybie nadzwyczajnym zwoływane na wniosek pana 

wójta jeśli będzie taka potrzeba. Najbliższa sesja początek września. 

 

Ad. 26. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zamykam L sesję Rady Gminy. 

 

Na tym protokół zakończono. Protokołowała Irena Piotrowska 

 

Sesja trwała od godz. 14.00 do godz. 15.10. 
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